

Title (en)

Vacuum press, in particulier for ceramic materials.

Title (de)

Vakuumpresse, insbesondere für keramische Massen.

Title (fr)

Presse sous vide, en particulier pour matériaux céramiques.

Publication

EP 0503335 A1 19920916 (DE)

Application

EP 92102992 A 19920222

Priority

DE 4108342 A 19910314

Abstract (en)

2.1. The cleaning of known vacuum presses is hindered or complex since the parts coming into contact with the compound are inaccessible or only accessible with difficulty. Optimum accessibility of all compound-contacting parts is to be ensured by the invention. <??>2.2. The object is achieved in that the press housing is composed of detachably designed housing elements, the pivotable cylinder halves (5) of the prepress being connected via a flange joint (4; 8) to a screen plate holder (3) which is mounted so as to be capable of swivelling, and said screen plate holder can be joined to the vertically movable and swivellable vacuum chamber (1). <??>2.3. The vacuum press according to the invention can be used both in the ceramics industry and in other sectors where quality requirements made of the compound to be extruded require a relatively frequent and thorough cleaning of the vacuum press. <IMAGE>

Abstract (de)

2.1. Bei den bekannten Vakuumpressen ist eine Reinigung derselben erschwert bzw. aufwendig, da die mit Masse in Berührung kommenden Teile nicht oder nur schwer zugänglich sind. Durch die Erfindung soll eine optimale Zugänglichkeit aller masseberührenden Teile gewährleistet werden. 2.2. Die gestellte Aufgabe wird dadurch erreicht, daß das Pressengehäuse aus lösbar ausgebildeten Gehäuseelementen zusammengesetzt ist, wobei die klappbaren Zylinderhälften (5) der Vorpresse über eine Flanschverbindung (4;8) an einem schwenkbeweglich gelagerten Siebplattenhalter (3) angeschlossen und dieser mit der vertikal beweg- und schwenkbaren Vakuumkammer (1) verbindbar ist. 2.3. Die erfindungsgemäß Vakuumpresse ist sowohl in der keramischen Industrie als auch in anderen Branchen einsetzbar, wo an die zu extrudierende Masse gestellten Qualitätsansprüche eine relativ häufige und gründliche Reinigung der Vakuumpresse erfordern. <IMAGE>

IPC 1-7

B28B 3/22; B28B 17/02

IPC 8 full level

B08B 7/00 (2006.01); **B28B 3/02** (2006.01); **B28B 3/22** (2006.01); **B28B 7/38** (2006.01); **B28B 17/00** (2006.01); **B28B 17/02** (2006.01);
B28B 17/04 (2006.01); **B29C 43/36** (2006.01); **B29C 45/56** (2006.01); **B29C 47/00** (2006.01); **B30B 11/22** (2006.01); **B30B 11/24** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B28B 3/22 (2013.01 - EP US); **B28B 7/386** (2013.01 - EP US); **B28B 17/00** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 607076 A 19480825 - CHARLES LESLIE WILLIS
- [A] DE 1805868 A1 19700527 - KRONE KG
- [A] DE 687172 C 19400220 - GUDRUN WELZEL GEB PHILIPP
- [A] DE 1216171 B 19660505 - SOEST FERRUM APPBAU G M B H
- [A] NL 6818261 A 19700623

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0503335 A1 19920916; EP 0503335 B1 19931208; BR 9200847 A 19921124; CN 1028157 C 19950412; CN 1064642 A 19920923;
CS 74892 A3 19920916; CZ 281928 B6 19970416; DE 4108342 A1 19920924; DE 4108342 C2 19940113; DE 59200030 D1 19940120;
ES 2046902 T3 19940201; JP H05212712 A 19930824; RU 2041062 C1 19950809; US 5299927 A 19940405

DOCDB simple family (application)

EP 92102992 A 19920222; BR 9200847 A 19920312; CN 92101569 A 19920309; CS 74892 A 19920312; DE 4108342 A 19910314;
DE 59200030 T 19920222; ES 92102992 T 19920222; JP 5251592 A 19920311; SU 5011053 A 19920313; US 85148392 A 19920313